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Protokół nr 34/2022 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 17 stycznia 2022 r. w godz. od 1600 do 1730 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Tadeusz Czerwiecki  

4. Anna Maria Gawlińska  

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn – on-line 

7. Jacek Niedźwiedzki  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

 

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu 

3. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 33/2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 13 grudnia 2021 r. 

2. Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w 

Suwałkach na 2022 rok. 

3. Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki w dziedzinie 

kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży.  

4. Kalendarz wydarzeń kulturalnych, rekreacyjnych i sportowych na 2022 rok. 

5. Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2021 r. 

6. Wolne wnioski. 

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 33/2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 13 grudnia 2021 r. 
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Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok. 

– Plan pracy stanowi załącznik nr 2  do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że w związku z tym, że zakres działania komisji został 

rozszerzony o zagadnienia związane z ekologią i ochroną środowiska, proponuje, aby do 

Planu pracy dodać informacje, które mogą być przydatne podczas pracy Komisji. Wyliczył, 

aby  

do projektu planu pracy dopisać: Informację z działalności Zarządu Dróg i Zieleni, Informację 

z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami, Informację z działalności 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej i Informację z działalności Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji.  

Zaproponował również, aby do planu dopisać wszelkie projekty uchwał związane  

z bezdomnymi zwierzętami. Jeśli chodzi o terminy powiedział, że będą one takie, jak w 

innych komisjach, na których zaplanowano omawianie tych tematów.  

 

Wojciech Pająk zgodził się z tym, że informacje z działalności wymienionych 

przedsiębiorstw powinny znaleźć się w planie pracy. Zauważył również, że w związku z tym, 

że trwają prace nad nowym studium uwarunkowań miasta i powstał dokument Ekofizjografia 

Suwałk, gdzie znajduje się omówienie wszystkich zasobów przyrodniczych miasta, 

zaproponował, aby na jedną z Komisji zaprosić autorów tego opracowania i porozmawiać na 

ten temat.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad Planem 

pracy wraz ze zgłoszonymi zmianami.  

 

Głosowanie nad planem pracy ze zmianami: 

za pozytywną opinią głosowało  -   8 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Plan pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

ze zmianami. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki w 

dziedzinie kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży.  

– materiał stanowi załącznik nr 3  do protokołu.  
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Bogdan Bezdziecki zaproponował, aby głosować nad propozycjami przedstawionymi przez 

Komisję Stypendialną i Kapitułę. Propozycje są tam podzielone na trzy kategorie: 

1. Wnioski o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 2022 rok osobom zajmującym się 

twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad 

zabytkami.  

2. Wnioski o przyznanie dorocznych nagród Miasta Suwałki za 2021 rok oraz nagród 

jubileuszowych w dziedzinie kultury. 

3. Wnioski o przyznanie stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i 

młodzieży. 

 

Członkowie Komisji rozpoczęli głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami.  

 

1. Wnioski o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 2022 rok osobom zajmującym 

się twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad 

zabytkami.  

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -   7 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Wnioski o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 

2022 rok osobom zajmującym się twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem 

kultury oraz opieką nad zabytkami – opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

2. Wnioski o przyznanie dorocznych nagród Miasta Suwałki za 2021 rok oraz nagród 

jubileuszowych w dziedzinie kultury. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że wśród zaproponowanych osób są takie, 

które często otrzymują nagrody. W związku z tym zapytał, jakie osiągnięcia mają one od 

czasu otrzymania ostatniej nagrody.  

 

Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu przedstawiła 

uzasadnienie dla każdej z osób/ zespołów.  

 

Tadeusz Czerwiecki zauważył, że jedna z osób ma więcej punktów a mniejszą nagrodę niż 

jeden z zespołów. Zapytał skąd taka sytuacja? 

 

Agnieszka Domalewska wytłumaczyła, że obowiązują tutaj różne przeliczniki dla osób 

indywidualnych i zespołów oraz inne dla dzieci i dorosłych. Wymieniła „widełki”, jakie 

zostały przyjęte dla poszczególnych grup. 

 

Tadeusz Czerwiecki zaproponował, aby w przyszłości, w tej kategorii rozdzielić nagrody 

indywidualne od zespołowych, ponieważ patrząc na tabele można odnieść wrażenie,  
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że wszyscy byli tak samo klasyfikowani, więc można się zastanawiać, skąd te różnice  

w wysokości nagród. Jak powiedział, chciałby aby było to bardziej czytelne.  

Jacek Niedźwiedzki zapytał o przyznawanie nagród jubileuszowych. 

 

Agnieszka Domalewska powiedziała, że w kartach oceny są wymienione kategorie i 

przedział punktowy. Odwołała się do uchwały, gdzie jest zapis w §1 ust. 5 „zakłada się 

możliwość przyznania w ciągu roku nagrody o charakterze jubileuszowym” i w §6 ust. 1 

„doroczne nagrody oraz nagrody jubileuszowe mają charakter indywidualny i ich wysokość 

ustala się do kwoty 6 tys. zł”. 

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -   8 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Wnioski o przyznanie dorocznych nagród Miasta Suwałki 

za 2021 rok oraz nagród jubileuszowych w dziedzinie kultury – opinia stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

3. Wnioski o przyznanie stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla 

dzieci i młodzieży. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zapytał, ile było złożonych wniosków w tej kategorii.  

 

Agnieszka Domalewska odpowiedziała, że wpłynęło 15 wniosków a zgodnie z uchwałą 

Rady Miejskiej można nagrodzić 10 osób i do maksymalnej jednostkowej kwoty 5 tys. zł.   

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wytłumaczył, że zgodnie z uchwałą 

nagroda ma być przyznana za osiągnięcia indywidualne, natomiast w przypadku 4 osób, 

wnioskodawcy nie wpisali tych indywidualnych osiągnięć. Komisja uznała to za niezgodność 

i nie mogła przyznać nagrody. Dodał, że w pozostałych przypadkach zaważyła punktacja i 

Komisja przyznała stypendia 9 osobom. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zapytał, że skoro uchwała zakłada przyznanie 

stypendium 10 osobom, to dlaczego przyznano 9.  

 

Agnieszka Domalewska powiedziała, że odbyła się dyskusja nad 10 osobą z listy, jednak nie 

zdobyła ona wymaganej liczby punktów, aby takie stypendium otrzymać.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman dopytał, czy nie można jednak dołączyć osoby, która 

była najbliższa do zdobycia stypendium.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że jeśli taka będzie decyzja Komisji, to wymieniona osoba 

zostanie ujęta w wykazie osób, którym przyznano stypendium artystyczne.   
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Bogdan Bezdziecki podsumował, że do listy osób, które zostały wybrane przez Komisję 

stypendialną, dołącza się powyższą propozycję zgłoszoną przez Komisję Ekologii, Kultury, 

Sportu i Turystyki.  

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -   7 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

nie wziął udziału w głosowaniu -    1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Wnioski o przyznanie stypendium artystycznego 

Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży – opinia stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Kalendarz wydarzeń kulturalnych, rekreacyjnych i sportowych na 2022 rok. 

– materiał stanowi załącznik nr 7  do protokołu 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że ma uwagi dotyczące działania instytucji 

miejskich w okresie wolnym od nauki. Zaproponował, aby instytucje te przedstawiały 

skumulowaną w formie zorganizowanej np. półkolonii dzieciom, które mają wakacje czy ferie 

i nigdzie nie wyjeżdżają. Powiedział, że baza w mieście jest duża i są możliwości, aby to 

zorganizować na zasadzie współpracy. 

 

Roman Rynkowski powiedział, że Ośrodek Sportu i Rekreacji przygotował ofertę na czas 

ferii i miejsca rozeszły się w ciągu kilku minut. Wspomniał również, że Suwalski Ośrodek 

Kultury przygotował na okres ferii zajęcia artystyczne. Przyznał, że jest to niewystraczające i 

powinno być bardziej zorganizowane. Zapewnił, że w okresie wakacyjnym pojawi się oferta 

spędzenia wolnego czasu w SOK-u i w OSIR-e, podobnie jak to było w czasie zeszłorocznych 

wakacji. Zapowiedział, że będzie to też rozszerzone na inne placówki, na tyle, na ile będzie to 

możliwe do zorganizowania, również we współpracy ze szkołami. Podziękował za uwagę i 

powiedział, że zostanie ona przekazana dyrektorom placówek kultury i wdrożona.   

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zapytał również o Starą Łaźnię. Powiedział, że jest to 

doskonała baza do organizowania kameralnych koncertów, które nie są wymagające 

finansowo. Jak powiedział, trzeba wykorzystać tę bazę i klimat, który tam jest. Jak zaznaczył, 

były takie plany, ale nie zostały spełnione.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że jest to stosunkowo nowy obiekt i jeszcze pewne 

rozwiązania są wdrażane. Jak zaznaczył, przedstawiony pomysł jest wart rozważenia i 

zostanie przekazany dyrektorowi SOK-u. 
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Marek Lech Zborowski-Weychman wspomniał, że w Polsce jest akcja dotycząca 

upowszechniania jazzu i wiele miejscowości dostaje środki, aby organizować te koncerty. 

Najbliżej odbywają się w Ełku. Jak powiedział koncerty są na wysokim poziomie a miasta nie 

dopłacają do nich wiele. Zapytał, czy w Suwałkach też byłoby to możliwe. 

 

Roman Rynkowski powiedział, że była prośba skierowana do dyrektora SOK-u, aby oferta 

była bardziej różnorodna i skierowana do osób w różnym wieku i o różnych potrzebach 

artystycznych. Była również rozmowa o muzyce jazzowej oraz o projekcie zgłoszonym przez 

radnego. Wspomniał również, że nadal jest pandemia i organizacja koncertów jest utrudniona.  

 

Jacek Niedźwiedzki zgłosił błąd dotyczący wydarzenia organizowanego 18.02 – Klub 

Czarnego Krążka. Powiedział, że chodzi o Bona Scotta, a nie jak napisano Briana Scotta.  

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał o wydarzenia związane z Finałem Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy – kto jest organizatorem oraz kto pokryje koszty. 

 

Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu powiedziała, że Stacja 

Pogodne Suwałki została połączona z Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy i są wymienieni 

wszyscy organizatorzy – Suwalski Ośrodek Kultury, Ośrodek Sportu i Rekreacji, Miasto 

Suwałki, Suwalski Sztab WOŚP, Biblioteka Publiczna im. M. Konopnickiej w Suwałkach. 

Jeśli chodzi o koszty powiedziała, że jest to również podzielone pomiędzy organizatorów. 

 

Roman Rynkowski dopowiedział, że są to dwie imprezy połączone w sensie czasowym i 

terytorialnym, natomiast organizatorem Finału WOŚP jest Sztab a Stacji Pogodne Suwałki –

Miasto.  

 

Tadeusz Czerwiecki dopytał, czy Sztab WOŚP będzie ponosił jakieś koszty. Uzyskał 

potwierdzenie od Agnieszki Domalewskiej, która powiedziała, że Sztab ma swoich 

sponsorów i dokłada się do organizacji imprezy. Dodała również, że Miastu zależało na tym, 

aby połączyć te dwa wydarzenia, aby nie generować dodatkowych kosztów organizacji, 

ponieważ Sztab WOŚP zawsze prosi Miasto o wsparcie i współpracę.  

 

Roman Rynkowski zapewnił również, że Sztab WOŚP ma duże doświadczenie w 

organizacji, więc impreza na pewno będzie odpowiednio zabezpieczona, po czym Agnieszka 

Domalewska dodała, że odpowiednie służby zostały poinformowane o planowanych 

wydarzeniach. 

 

Wojciech Pająk zapytał, kiedy przedstawiony kalendarz wydarzeń trafi na stronę Urzędu 

Miejskiego.  

 

Agnieszka Domalewska powiedziała, że po zaopiniowaniu przez Komisję Ekologii, Kultury, 

Sportu i Turystyki, nic nie stoi na przeszkodzie, aby taka informacja trafiła na stronę, jak 

najszybciej. Dodała, że kalendarium będzie uzupełniane na bieżąco. 
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Wojciech Pająk podpowiedział, aby wprowadzić na razie przynajmniej wydarzenia z końca 

stycznia i początku lutego, ponieważ rodzice szukają atrakcji dla dzieci na ferie.   

 

Agnieszka Domalewska przypomniała, że odbyła się konferencja prasowa z dyrektorami 

instytucji kultury i sportu dotycząca tego, co zostało zaplanowane na ferie i na stronie UM ma 

się pojawić informacja zbiorcza.  

 

Anna Gawlińska zapytała czy jest możliwość nieodpłatnego wynajęcia sal, np. sali 

granatowej dla organizacji pozarządowej, która chciałaby zorganizować zajęcia, koncert itp. 

 

Roman Rynkowski zaznaczył, że w związku z tym, że chodzi o projekt unijny na razie, jest 

możliwość tylko nieodpłatnego wynajęcia sali. Jak powiedział, dotyczy to zarówno Starej 

Łaźni, jak i budynku przy ul. Noniewicza. Zapytany o obłożenie sal powiedział, że jest z tym 

różnie. Częściowo sale/pomieszczenia są wykorzystywane przez stowarzyszenia i jest  

to kwestia ustaleń z dyrektorem SOK-u.  

 

Agnieszka Domalewska dopowiedziała, że odbyło się spotkanie z organizacjami 

pozarządowymi, które zostały poinformowane o tym, gdzie i kiedy są wolne przestrzenie, 

które można wykorzystać do zorganizowania jakiegoś wydarzenia. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2021 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

omówił pokrótce przedstawiony materiał.  

 

Wojciech Pająk wspomniał, że dla najbiedniejszych mieszkańców ma być 90% dotacja 

rządowa i w połączeniu z dotacją miejską, koszt wymiany pieca będzie praktycznie zerowy. 

Zaznaczył, że kluczowa będzie tu współpraca z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie, aby 

informacja ta docierała do mieszkańców, ponieważ głównym powodem braku wymiany 

pieców są kwestie finansowe. 

 

Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

powiedział, że podczas najbliższej sesji będzie punkt dotyczący przyjęcie obwieszczenia 

Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i 

określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu.  

 

Wojciech Pająk dodał, że prawdopodobnie spowolnią się inwestycje związane z sieciami 

gazowniczymi a nowe umowy na podłączenie gazu nie będą podpisywane w najbliższym 

czasie.  
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Jerzy Gałązka, że większość podłączeń była rzeczywiście do sieci gazowej i może pojawić 

się problem.  

 

Bogdan Bezdziecki dodał, że może co prawda spadać chęć podłączenia do gazu, ale są 

również inne źródła ogrzewania, nawet bardziej ekologiczne, np. pompy ciepła. Zaznaczył, że 

jest to rozwiązanie drogie, dlatego potrzebne byłoby wsparcie mieszkańców odpowiednimi 

kwotami w tym zakresie.  

 

Jerzy Gałązka powiedział, że kwota dotacji miejskiej jest do 6 tys. zł i jej wysokość jest 

zależna od dochodów. Jak zaznaczył, kiedy będzie można łączyć dotacje, kwoty mogą się 

zmienić. Powiedział również o innych rozwiązaniach np. foliach grzewczych.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej uwag, wobec czego Informacja z realizacji programu 

pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2021 r. została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Roman Rynkowski powiedział, że chciał uczestniczyć w posiedzeniu Komisji w grudniu,  

ale przez problemy techniczne było to niemożliwe. Dopytał odnośnie głosowania, które 

odbyło się w tamtym czasie i dotyczyło dopisania do Planu obchodów trzech rocznic – 

Powstania Sejneńskiego, Powstania Styczniowego oraz Dnia Ofiar Obławy Augustowskiej. 

Powiedział, że jeśli chodzi o Powstanie Styczniowe to w przyszłym roku będzie 160. 

rocznica. Zaznaczył, że ze względu na długość walk powstańczych na naszych terenach jest 

zasadne, aby tę rocznicę obchodzić.  

Jeśli chodzi o Powstanie Sejneńskie powiedział, że rocznica przypada 23 sierpnia. Natomiast 

24 sierpnia, kiedy przypada dzień wyzwolenia Suwałk, od wielu lat jest praktykowane, że 

najpierw jest wizyta na cmentarzu przy ul. Bakałarzewskiej i tam są palone znicze pod 

pomnikiem POW, co stanowi zaakcentowanie i upamiętnienie właśnie czynów powstańców 

sejneńskich. Zapytał, czy taka forma byłaby odpowiednia czy jest potrzeba rozdzielenia tych 

dwóch rocznic.  

Jeśli chodzi o Dzień Ofiar Obławy Augustowskiej poprosił o wskazanie miejsca, gdzie takie 

obchody miałyby się odbyć. Powiedział, że w mieście jest rondo, na którym jest Pomnik Ofiar 

Obławy Augustowskiej i tu pojawiają się wątpliwości, jeśli chodzi o lokalizację organizacji 

uroczystości.  

Przyznał, że te trzy wskazane wydarzenia są niezwykle ważne zarówno dla miasta, jak i dla 

regionu. Poprosił przy tym o doprecyzowanie miejsc i form obchodów.  

 

Tadeusz Czerwiecki odpowiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby obchody Powstania 

Sejneńskiego były zorganizowane 24 sierpnia, ale trzeba to zaakcentować m.in. w programie, 

że chodzi również o wskazane powstanie.  
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Jeśli chodzi o obchody Dnia Ofiar Obławy Augustowskiej powiedział, że obok ronda jest 

miejsce (skwer, trawnik), aby zorganizować uroczystości.   

Nawiązując do Powstania Styczniowego powiedział, że Zarząd Dróg i Zieleni powinien 

uporządkować miejsce.   

 

Jacek Juszkiewicz dodał, że te upamiętnienie Powstania Styczniowego wymaga dalszych 

prac, ponieważ nazwiska powstańców nie funkcjonują w przestrzeni miejskiej i wymagałoby 

to opracowania, aby przypomnieć tych bohaterów. Jak powiedział nazwisk tych nie ma nawet  

w Suwalskim Słowniku Biograficznym.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman wspomniał też o rocznicy rozstrzelania grupy 

Bielickiego. Jak powiedział te obchody organizuje zawsze Starostwo Powiatowe, ale dobrze 

by było wpisać je również do kalendarza miejskiego, bo przedstawiciele miasta zawsze biorą 

udział w tych obchodach. Dodał, że chodzi o suwalczan, dlatego również trzeba pamiętać o 

upamiętnieniu ich.  

 

Anna Maria Gawlińska poprosiła, aby zróżnicować godzinowo obchody rocznic, ponieważ 

część radnych z racji wykonywanych zawodów nie ma możliwości wzięcia udziału w tych 

obchodach, jeśli są rano. Przypomniała o rocznicy Powstania Styczniowego, która była 

zorganizowana kilka lat temu, wieczorem m.in. z pochodniami i wszystkim zapadła w pamięć 

ze względu na klimat. Zaznaczyła, że więcej osób mogło wziąć udział ze względu na porę 

wieczorową/popołudniową.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że wezmą to pod uwagę. Wskazał, że część obchodów jest 

organizowana w godzinach porannych, w związku z tym, że trzeba np. wprowadzić 

ograniczenia w ruchu a to może być problemem w godzinach popołudniowych.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że niektórzy mieszkańcy zgłaszali, że na święta państwowe 

nie było flag przy główniejszych ulicach np. Pułaskiego czy Reja.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman przypomniał, że kiedyś mówił, aby wykorzystać Plazę 

do popularyzacji tego, co dzieje się w mieście, zwłaszcza w okresie wakacyjnym. Powiedział, 

że utworzenie punktu informacyjnego jest na razie niemożliwe ze względu na koszty, ale 

można się tam zareklamować w inny sposób, np. postawić bezobsługowy punkt informacyjny 

w formie tablic, tak aby każdy miał możliwość zapoznania się z ofertą. Powiedział, że inne 

miasta szykują się do tego, aby promować się w Suwałkach.  

 

Agnieszka Domalewska wspomniała, że Ośrodek Sportu i Rekreacji zakupił tzw. standy, 

które mają stanąć przy Plazie, aby promować wydarzenia sportowe. Jeśli chodzi o utworzenie 

dodatkowego punktu informacji turystycznej, to koszt ok. 200 tys. zł. i z tego względu, na ten 

moment, temat został odłożony.  
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Roman Rynkowski dodał, że powstaje Strategia Promocji Miasta i pojawiają się ciekawe 

pomysły, z którymi radni wkrótce będą mogli się zapoznać. Przyznał, że młodzi mieszkańcy 

miasta, pewnie zwróciliby uwagę na informacje, które zobaczyliby w centrum handlowym.  

 

Anna Gawlińska nawiązała do wypowiedzi Marka Zborowskiego-Weychmana o tym, że 

inne miasta chcą się promować w Suwałkach. Powiedziała, że Suwałki powinny promować 

się też w innych miastach. 

Bogdan Bezdziecki poprosił, aby Biuro Rady Miejskiej zajęło się zaktualizowaniem 

informacji na stronie Urzędu Miejskiego, jeśli chodzi o skład osobowy i nazewnictwo 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.   

 

 

     Przewodniczący  

                                                                             Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

                            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                      Bogdan Bezdziecki 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


